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 PROTOKOLL 

 

2023-05-24 

 

 

KÄVLINGEÅNS VATTENRÅD 

ÅRSSTÄMMA 

 

 

Tid: 2023-05-24, klockan 9.00 – 12.00 

 

Plats: Lundavägen 2, Södra Sandby, Kulturhuset Trycket 

 

Bilagor: 
1. a) Årsredovisning 2022 med förvaltningsberättelse, resultat- och balansräkning samt b) 

Revisionsberättelse. 

2. Valberedningens förslag till ledamöter i styrelsen samt revisorer. 

3. Förslag till: a) budget 2024 samt reviderad budget 2023, samt b) arbetsplan 2024 för 

Vattenförvaltning, Samordnad recipientkontroll och Vattenvårdsprogram.  

4. Förslag till utdebitering hos medlemmar 2024 för Vattenförvaltning, Samordnad 

recipientkontroll, Vattenvårdsprogram Kävlingeån. 

5. Vattenkontroll – Rapport från 2022 års undersökningar i Kävlingeån. 

 

 

Närvarande 
Stämmoombud Lars Lindvall (ers.) Hörby kommun 

Johan Svahnberg Höörs kommun 

Jan Kronberg (ers.) Kävlinge kommun 

Krister Wiman  Lomma kommun 

Carl von Friesendorff  Lunds kommun 

Cecilia Olsson Carlsson (ers.) Sjöbo kommun 

Magdalena Lindberg Eklund Sydvatten 

Lena Fällström  VA Syd 

 

Styrelseledamöter: 

Kommunrepresentanter Miroslav Han  Eslövs kommun 

  Håkan Bjelkengren (ers.) Eslövs kommun 

  Camilla Källström Höörs kommun 

  Anders Lindvall Kävlinge kommun 

  Jimmy Runesson (ers.) Kävlinge kommun 

  Thomas Quist (ordf.) Sjöbo kommun 

Charlotte Ramel Andersson Sjöbo kommun 

  Peter Honeth (vice ordf.) Lunds kommun 

Eleni Rezaii Liakou (ers.) Lunds kommun 

  Kenneth Strömbäck Tomelilla kommun  

Areella näringar/markägare Håkan Lindquist LRF 
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Företag/industrier Peter Ottosson  Kraftringen 

   

VA SYD  Paul Andersson  VA SYD 

 

Ideella naturvården Nils Englesson  Naturskyddsföreningen 

  

Adjungerade till styrelsen Karl Asp  Kävlingeåns vattenråd 

  Emelie Willsäter Sjöbo kommun 

  Magnus Haara  Höörs kommun 

   

Beredningsgruppen: Eva Nielsen Osterman Sjöbo kommun 

  Pia Fröjd (ers.)  Sjöbo kommun 

  Helena Björn  Lomma kommun  

Maja Holmgren (ers.) Lomma kommun 

Annika Söderman Eslövs kommun 

  Åsa Abrahamsson Höörs kommun 

   

Konsult:  Tette Alström  Ekologigruppen 

  Filip Hvitlock  Ekologigruppen 

 

Revisor:  Daniel Lantz  Ernst & Young AB   
 

Valberedning:  Kent Ivan Andersson Sjöbo kommun 

 

Övriga: 

Fokus Vombsjön Christian Alsterberg Sydvatten 

 

Recipientkontroll Madeleine Svelander SGS Analytics AB 

 

Sekreterare  Cecilia Holmström Ekologigruppen 

Föreläsare  Lars Jacobsson  tidigare Lunds kommun 

  Peter Johansson 

Anders Malmgren 

Maria Roldin  Lunds kommun 

 

§ 1 Stämmans öppnande 

Styrelsens ordförande Thomas Quist hälsar alla välkomna till 2023 års stämma för 

Kävlingeåns vattenråd och förklarar stämman öppnad.  

Han ger en kort sammanfattning av målen i 2010 års vattenvårdsplan för Kävlingeåns 

Vattenvårdsprogram: god ekologisk och kemisk status i vattendragen, minskade 

näringsämneshalter, ökad biologisk mångfald, ökad areal rekreationsområden, samt att 

hantera frågor om översvämningsproblematik och flödesreglering. Mycket har utförts 

under 2022, översilning, fördröjning, rekreation, gäddvåtmarker, dokumentation om 

Vombsjön, fiskevårdsplan för Vombsjön. Det finns ett stort intresse från allmänheten. 

Öresunds Vattenvårdsförbunds mätningar av ålgräsängar vid Löddeån mynning visar 

hög – god status, vilket är förvånansvärt bra. 

 

 

§ 2 Val av ordförande att leda förhandlingarna 

 

                      Årsstämman beslutar: 

• att utse Thomas Quist att leda dagens förhandlingar. 

 

 

Assently: 171ebb03eeb53b4d57bf84d77b6478e61db9c4fc1c9b0c735a2b7d5ad64442f3db65460a37778f80005a5a60a15b3374d50cbf04897521841cf2c39992d4616d



 

3 

 

§ 3 Justering av röstlängd 

 

Cecilia Holmström förrättar upprop. 

 
                      Årsstämman beslutar: 

• att fastställa röstlängden enligt följande: 

 

Lars Lindvall   Hörby kommun 

Johan Svanberg  Höörs kommun 

Jan Kronberg  Kävlinge kommun 

Krister Wiman  Lomma kommun 

Carl von Friesendorff  Lunds kommun 

Cecilia Olsson Carlsson  Sjöbo kommun 

Peter Ottosson  Kraftringen 

Nils Englesson  Naturskyddsföreningen 

Håkan Lindquist  LRF  

 Magdalena Lindberg Eklund  Sydvatten 

Lena Fällström  VA Syd 

 

 
§ 4 Godkännande av dagordning 

 

Årsstämman beslutar: 

• att godkänna dagordningen. 

 

 

§ 5 Godkännande av kallelse 

 

Årsstämman beslutar: 

• att godkänna kallelsen till årsstämman, utskickad 24 april. 

  

 

§ 6 Val av två personer att jämte ordföranden justera stämmans protokoll 

               

                      Årsstämman beslutar: 

• att utse Lena Fällström och Cecilia Olsson Karlsson, att jämte ordföranden 

justera stämmans protokoll. 

 

 

§ 7 Föredragning av styrelsens och revisorns berättelse 

Karl Asp redovisar förvaltningsberättelse och resultat- och balansräkning för 

räkenskapsåret 2022 enligt bilaga 1a. Karl ger en kort summering av arbetet under 

2022.  

Vattenatlas har nu spridit sig till samtliga skånska kommuner, vilket innebär att 

årsavgiften kunnat sänkas. I Vattenatlas kan man hämta all kartdata som rör vatten. 

Under våren har tre uppskattade webinarier hållits om Vattenatlas.  

Vattenrådet har under året informerat andra vattenråd, på våtmarkskonferens och för 

Vattenmyndigheten. I media har Sydsvenskan och Skånskan haft reportage om Sandby-

våtmarken, och i Sydnytt har inslag om storkbon visats.  

Inom vattenvårdsprogrammet har tre nya våtmarker blivit klara. En unik fördröjnings-

åtgärd med plankdämmen har färdigställts, liksom en utredning om flödesdämpande 

åtgärder i redan anlagda våtmarker. Sandbyvåtmarken invigs den 23 augusti kl 16 – 19.  
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Inga synpunkter framkom gällande den ekonomiska redovisningen enligt bilaga 3. 

Revisor Daniel Lantz redovisar granskningen av årsredovisningen och konstaterar att 

den följer uppsatta redovisningsprinciper. Daniel tillstyrker att stämman beviljar 

styrelsens ledamöter ansvarsfrihet för räkenskapsåret (bilaga 1b). 

 

Årsstämman beslutar: 

• att godkänna årsredovisningen för 2022 enligt bilaga 1a, samt 

• att lägga revisorns berättelse för 2022 enligt bilaga 1b till handlingarna. 

 

 

§ 8 Fråga om ansvarsfrihet för styrelsen för det år verksamhetsberättelsen avser 

 

Årsstämman beslutar: 

• att bevilja styrelsen ansvarsfrihet för 2022 års verksamhet och förvaltning. 

 

 

§ 9 Fastställande av vattenrådets resultat- och balansräkning samt medelsdisponering 

 

                      Årsstämman beslutar: 

• att fastställa rådets resultat- och balansräkning samt medelsdisponering för 

2022 enligt bilaga 1a. 

 

 

§ 10 Val av ledamöter i styrelsen och ersättare för dessa 

Kent Ivan Andersson redogör för valberedningens förslag.  

 

 Årsstämman beslutar: 

• att utse ledamöter och ersättare i styrelsen enligt följande: 

  

  Ordinarie ledamot Ersättare 

Eslövs kommun Miroslav Han Håkan Bjelkengren 

Hörby kommun Peter Johansson Anders Malmgren 

Höörs kommun Magnus Haara Jan-Åke Roslund 

Kävlinge kommun Anders Lindvall Jimmy Runesson 

Lomma kommun Jerry Ahlström Lennart Nilsson 

Lunds kommun Eleni Rezaii Liakou Maria Roldin 

Sjöbo kommun Thomas Quist Charlotte Ramel Andersson 

Tomelilla kommun Kenneth Strömbeck Peter Boström 

 

Areella näringar/ Håkan Lindqvist Per Persson 

markäg. Carl von Friesendorff Hans Ramel 

Dikningsföretagen Josefine Wrage  Håkan Olsson 

 

Företag/industrier  

Nordic Sugar Hadil Karim Eva Norrman 

Kraftringen Peter Ottosson Vakant  

Sydvatten Johan Burström Christian Alsterberg 

VA SYD Catharina Malmborg Per Bengtsson 

 

Ideella naturvården Nils Englesson Olle Lindeberg 

Fiskevården Anders Eklöv Anders Persson 

 

 

§ 11 Val av ordförande och vice ordförande i styrelsen 
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Kent Ivan Andersson redogör för valberedningens förslag. 

 

                      Årsstämman beslutar: 

• att utse Thomas Quist till ordförande och Eleni Rezaii Liakou till vice 

ordförande i styrelsen. 

 

 

§ 12 Val av revisor och ersättare för denne 

Kent Ivan Andersson redogör för valberedningens förslag.  

 

Årsstämman beslutar: 

• att utse revisionsbyrån Ernst & Young AB - med de representanterna de utser. 

 

 

§ 13 Val av valberedning 

Thomas Quist redogör för tidigare ledamöter i valberedningen: Kent Ivan Andersson 

(Sjöbo kommun) slutar i valberedningen, Christer Wallin (Lunds kommun) och Stefan 

Frank (LRF). 

 

Årsstämman beslutar: 

• att utse Cecilia Olsson Carlsson, Sjöbo kommun, tillika sammankallande, 

Christer Wallin, Lunds kommun, samt Stefan Frank, LRF, till ledamöter i 

valberedningen. 

 

 

§ 14 Fastställande av styrelsen uppgjord arbetsplan och kostnadsbudget för det 

kommande verksamhetsåret 2024 

 Karl Asp redogör för förslag till budget och arbetsplan år 2024 för Vattenförvaltning, 

Samordnad recipientkontroll samt Vattenvårdsprogram för Kävlingeån enligt bilaga 3.  

 Recipientkontrollprogrammet upphandlas på nytt 2024, vilket budgeteras till ungefär 

samma kostnad som nu.  

Avgiften till Öresunds vattenvårdsförbund har ökat, vilket beror på att de tagit över 

ålgräsundersökningar som tidigare bekostades av vattenrådet.  

Thomas Quist påpekar att en intäkt som inte syns i budgeten är Christian Alsterbergs 

tjänst i Fokus Vombsjön, som bekostas av Sydvatten. 

 

Årsstämman beslutar: 

• att fastställa styrelsens förslag till arbetsplan och kostnadsbudget 2024 för 

Vattenförvaltning, Recipientkontroll och Vattenvårdsprogram för Kävlingeån 

enligt bilaga 3;  

• att lägga övrig information till handlingarna.  

 

 

§ 15 Fastställande av styrelsens uppgjorda förslag till utdebitering hos medlemmarna 

för det kommande verksamhetsåret 2024 

Karl Asp redogör för förslag till utdebitering hos medlemmarna 2024 för 

Vattenförvaltning, Samordnad recipientkontroll och Vattenvårdsprogram Kävlingeån 

enligt bilaga 4. Hög inflation har inneburit att Entreprenadindex, som ska användas 

enligt samarbetsavtalet, ökat till över 12 %, men uppräkningen av medlemsavgifterna 

för vattenvårdsprogrammet har begränsats till 8 %. Övriga avgifter har ökats med 

konsultindex på 6,3 %. 
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Årsstämman beslutar: 

• att fastställa styrelsens förslag till utdebitering hos medlemmarna 2024 för 

Vattenförvaltning, Recipientkontroll och Vattenvårdsprogram i Kävlingeån 

enligt bilaga 4. 

 

 

§ 16 Ärenden som av styrelsen eller medlem hänskjutits till stämman 

  

 Inga ärenden finns att behandla. 

 

 

§ 17 Presentation av pågående och planerat arbete i Fokus Vombsjön 

  

Christian Alsterberg, Sydvatten, informerar om projekt Fokus Vombsjöns syfte och 

mål. Han berättar om arbetet under 2022 då man undersökt Vombsjöns fiskfauna med 

elfiske i maj och nätprovfiske i augusti. Inga direkta förändringar syntes jämfört med 

2020 och statusen var måttlig. Strandvegetationen har inventerats. Man har även 

karterat bottenvegetationen i sjön och håller på att ta fram nya djupkartor.  

En förvaltningsplan för fisk och fiske i Vombsjön 2022-2025 har färdigställts.  

En doktorand tittar på intern fosforbelastning i sjön. Viss provtagning i 

tillrinningsområden kommer även att ske. Pågående forskning om algblomning i 

Vombsjön kommer att sammanställas.  

I Lilla Torpsbäcken har projektet med vandringshinder och utvidgad gäddvåtmark fått 

ca 2 miljoner kronor i bidrag från Länsstyrelsen, egen insats ca 700 000 kr.  

Skarv kan utgöra ett problem i sjön och därför har maganalys på skarv utförts, för att se 

vad de äter. Det häckar dock inga skarvar i sjön.  

En temadag ”Smaka på Vombsjön” genomfördes hösten 2022 med ca 100 deltagare. En 

temadag planeras även hösten 2023. 

 

Årsstämman beslutar: 

• att lägga informationen till handlingarna  

 

 

§ 18 Redovisning av 2022 års vattenundersökningar i Kävlingeån  

 

Madeleine Svelander, SGS Analytics AB, redogör för resultaten från 2022 års 

vattenundersökningar i Kävlingeån, i recipientkontrollprogrammet, bilaga 5. Året var 

varmare än normalt. Vattenföringen var mycket hög i februari medan resten av året 

hade lägre vattenföring än normalt, särskilt under hösten. Näringsstatus för fosfor är 

allmänt måttlig till otillfredsställande, Vombsjön har dålig status. En nedåtgående trend 

för fosfor- och kvävehalter kan ses vid Högsmölla. 

 

Årsstämman beslutar: 

• att lägga informationen till handlingarna 

 

 

§ 19 Redovisning av mål för gemensam förvaltning av vatten och exempel från 

pågående åtgärdsarbete i Kävlingeåns Vattenvårdsprogram  

 

Filip Hvitlock, Ekologigruppen, redogör för arbetet inom Kävlingeåns Vattenvårds-

program: Sedan Kävlingeåprojektet startade 1996 har 537 hektar våtmarker anlagts.  
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Under 2022 har 3 våtmarker anlagts vid Södra Sandby, Oderup och Hjularöd.  

Vid Vanstad har en pilotåtgärd för fördröjning med plankdämmen färdigställts, som ger 

0,8 hektar vattenyta, och under 2023 planeras liknande åtgärder uppströms Veberöd.  

Det finns ett fortsatt stort intresse från markägare, både för nya åtgärder och 

restaureringar. Restaureringsåtgärder kommer att öka med antalet anläggningar, vilket 

är naturligt. 

 

Tette Alström, Ekologigruppen berättar om framtida åtgärdsarbete och nya utmaningar. 

Vatten blir allt viktigare med klimatförändringarna, och det kräver anpassningar.  

Vattenrådets roll i detta är: 

• att skapa ett helhetsperspektiv för vattenresurser 

• utgöra ett forum för samverkan för alla aktörer som berörs av vattenfrågor 

• initiera åtgärder 

Åtgärder för översvämningsproblematik och flödesreglering innebär att man fångar upp 

vattnet under perioder när det regnar mycket, och släpper ut det när det är lite vatten i 

vattendragen. Detta kan göras genom att öka regleringsvolymen i befintliga våtmarker. 

Man kan anlägga bevattningsdammar eller dämmande plank för fördröjning vid 

högflöden.  

Ett helhetsperspektiv på vattnet i Vombsjön visar att de 300 miljoner kubikmeter som 

regnar i tillrinningsområdet inte räcker till de olika intressenter och behov som finns 

runt sjön idag, ex djur och växter, matproduktion och dricksvatten. Behoven över-

skrider tillgången, vilket kräver samordning. Jämnare flöden och mer vatten kvar i 

landskapet önskas. Vilka åtgärder är effektiva? Hur kan åtgärderna konkretiseras, hur 

får vi verkstad? Det krävs nybyggarverksamhet. Vattenrådet är en organisation i 

framkant, en stabil organisation med god samverkan, stort nätverk och som vågar prova 

nytt och är öppen för nya utmaningar och som kan hitta nya lösningar. 

 

Thomas Quist skickar tillbaka bollen till Tette Alström och Christian Alsterberg och ger 

dem i uppdrag att se över vattenvårdsplanen och formulera nya målsättningar framåt, ett 

arbete som påbörjas till hösten.  

 

Årsstämman beslutar: 

• att lägga informationen till handlingarna 

 

 

 

§ 20 Information om historik kring Kävlingeåprojektet, Lars Jacobsson 

 

Lars Jacobsson, tidigare Lunds kommun berättar om Kävlingeåprojektets tillkomst och 

historia. Han börjar med ett minne från 2013, då en flygtur över Kävlingeån blev en stor 

AHA-upplevelse när han såg det tydliga avtryck Kävlingeån gjort i landskapet, med alla 

dammar och skyddszoner. Avtryck som bidrar till ett renare, rikare och tillgängligare 

landskap. 

 

Lars berättar om bakgrunden till projektet och viktiga förutsättningar och händelser som 

gav upphov till Kävlingeåprojektet. Bland annat Helsingfors-konventionen 1974 som 

ledde till den svenska regeringens proposition 1987 att utsläppen av kväve i Östersjön 

skulle halveras under perioden 1987-1995, jämfört med 1985. Behovet av 

landskapsvårds- och vattenvårdsåtgärder lyftes fram i Lunds naturvårdsplan 1990. En 

vattenvårdsplan för Kävlingeån uppströms Vombsjön togs fram av Ekologgruppen 

1991, vilket följdes av en plan nedströms Vombsjön 1992/93 av K-konsult.  
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Samarbetsprojektet Blå boendemiljö mellan Lunds och Eslövs kommuners byggnads-

nämnd, stadsarkitektkontor och kommunstyrelser samt dialog mellan kommun-

ekologerna ledde till att Kävlingeåprojektet börjar formas. Ett samarbetsavtal mellan 9 

kommuner tas fram.  

Den första Handlingsplanen blir klar 1994. Ett långsiktigt mål på 300 hektar våtmarker 

och 200 hektar skyddszoner planeras i tre etapper under 1995-2007, senare förlängdes 

projektet med etapp 4 som avslutades 2011. Ekologgruppen handlas upp för 

åtgärdsarbetet. I november 1996 stod de två första dammarna klara, i Ellinge och 

Böstofta. Finansieringen kom från kommunerna genom årliga bidrag samt från EU 

LIFE-medel och statliga bidrag som LIP och Miljöinvesteringsstöd.  

Kävlingeåprojektet har genom åren påverkat myndigheter, 1996 uppvaktades 

regeringens Jordbruksutskott, tillsammans med Höje å, Sege å och Saxån. 2004 

uppvaktades Länsstyrelsen i Skåne för att påtala brister i samrådsrutiner. Ett flertal 

remisser gällande åtgärdsarbete har besvarats, vilket medfört att strategidokument 

påverkats av erfarenheter från Kävlingeåprojektet.  

Projektets arbete har utvärderats två gånger, Etapp 2 utvärderades av Peder Eriksson, 

Limnologiska institutionen vid Lunds universitet och Etapp 3 av Johan Strand vid 

Hushållningssällskapet i Halland och Stefan Weisner vid Högskolan i Halmstad. De 

konstaterade att de uppsatta målen hade uppnåtts med råge, då 360 hektar våtmarker 

skapats och 224 hektar skyddzoner fanns längs vattendragen. Projektet har inneburit en 

minskad transport av näringsämnen till havet och ökad biologisk mångfald. Pilotprojekt 

med inplantering av hotade vattenväxter lyftes fram i utvärderingen, liksom det 

omfattande uppföljningsarbetet som projektet gjort med undersökning av vattenkemi 

och biologi (växter, fåglar och bottenfauna) samt rekreation.  

2010 bildades Kävlingeåns vattenråd och genom ett avtal flyttades åtgärdsarbetet över 

till vattenrådet som innebär framtida ansvar för projektet. Åtgärdsarbetet fortsatte med 

Kävlingeåns Vattenvårdsprogram under åren 2012-2021. 

  

Framgångsfaktorer i projektet är: 

Markägarna som ställt upp  

Frivilligheten  

Engagemanget bland politiker och tjänstemän 

Konsulten med kunskap  

Kontinuiteten med samma personer inom projektledning och konsult  

Samverkan med positiv inställning  

Åtgärder som utvecklats efterhand  

Genomförandet som varit relativt smidigt med endast några vattendomar  

Entreprenörerna 

Fåtal konflikter  

Utvärderingar och forskning 

Information utåt  

Miljönyttan projektet åstadkommit 

 

Thomas tackar Lars Jacobsson för det intressanta föredraget och hoppas kunna lägga 

det på Kävlingeåns hemsida så småningom. 

 

 

 

 

§ 21 Övriga ärenden 
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Eleni Rezaii Liakou informerar kort om att Lunds kommun står värd för ett möte med 

SKR, Sveriges kommuner och regioner, i höst. De ska bland annat besöka Höje å natur-

reservat och lyfta upp Höje å vattenråd och Kävlingeåns vattenråd som pionjärer i 

Sverige kring samverkan i ett avrinningsområde. 

 

Eleni informerar också om Interreg-projektet Blue Transition, ett samarbete mellan sex 

länder, där bland andra Lunds universitet, Sydvatten, Länsstyrelsen och SGU 

medverkar. Projektet berör klimatanpassning, hydrogeologi och balansen mellan 

vattenplanering och markanvändning i Vombsänkan.  

 

Inga övriga ärenden har inkommit.  

 

                                              

 

§ 22 Stämmans avslutande 

 

Thomas Quist avtackar avgående personer från valberedning och styrelse med en gåva. 

Han tackar alla närvarande för visat intresse och förklarar därefter stämman avslutad. 

 

Efter stämman var det lunchbuffé och därefter exkursion till vattenrådets nyanlagda 

våtmark i Södra Sandby, adress Vattenpasset 10, där Tette Alström guidade i strålande 

sol. 

 

 

 

Lund som ovan 

 

 

Cecilia Holmström 

Sekreterare 

 

 

 

Justeras: 

 

 

Thomas Quist 

 Ordförande 

 Sjöbo kommun 

 

 

 

Lena Fällström   Cecilia Olsson Karlsson 

VA Syd   Sjöbo kommun 
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 PROTOKOLL 



 



2023-05-24 



 



 



KÄVLINGEÅNS VATTENRÅD 



ÅRSSTÄMMA 



 



 



Tid: 2023-05-24, klockan 9.00 – 12.00 



 



Plats: Lundavägen 2, Södra Sandby, Kulturhuset Trycket 



 



Bilagor: 
1. a) Årsredovisning 2022 med förvaltningsberättelse, resultat- och balansräkning samt b) 



Revisionsberättelse. 



2. Valberedningens förslag till ledamöter i styrelsen samt revisorer. 



3. Förslag till: a) budget 2024 samt reviderad budget 2023, samt b) arbetsplan 2024 för 



Vattenförvaltning, Samordnad recipientkontroll och Vattenvårdsprogram.  



4. Förslag till utdebitering hos medlemmar 2024 för Vattenförvaltning, Samordnad 



recipientkontroll, Vattenvårdsprogram Kävlingeån. 



5. Vattenkontroll – Rapport från 2022 års undersökningar i Kävlingeån. 



 



 



Närvarande 
Stämmoombud Lars Lindvall (ers.) Hörby kommun 



Johan Svahnberg Höörs kommun 



Jan Kronberg (ers.) Kävlinge kommun 



Krister Wiman  Lomma kommun 



Carl von Friesendorff  Lunds kommun 



Cecilia Olsson Carlsson (ers.) Sjöbo kommun 



Magdalena Lindberg Eklund Sydvatten 



Lena Fällström  VA Syd 



 



Styrelseledamöter: 



Kommunrepresentanter Miroslav Han  Eslövs kommun 



  Håkan Bjelkengren (ers.) Eslövs kommun 



  Camilla Källström Höörs kommun 



  Anders Lindvall Kävlinge kommun 



  Jimmy Runesson (ers.) Kävlinge kommun 



  Thomas Quist (ordf.) Sjöbo kommun 



Charlotte Ramel Andersson Sjöbo kommun 



  Peter Honeth (vice ordf.) Lunds kommun 



Eleni Rezaii Liakou (ers.) Lunds kommun 



  Kenneth Strömbäck Tomelilla kommun  



Areella näringar/markägare Håkan Lindquist LRF 
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Företag/industrier Peter Ottosson  Kraftringen 



   



VA SYD  Paul Andersson  VA SYD 



 



Ideella naturvården Nils Englesson  Naturskyddsföreningen 



  



Adjungerade till styrelsen Karl Asp  Kävlingeåns vattenråd 



  Emelie Willsäter Sjöbo kommun 



  Magnus Haara  Höörs kommun 



   



Beredningsgruppen: Eva Nielsen Osterman Sjöbo kommun 



  Pia Fröjd (ers.)  Sjöbo kommun 



  Helena Björn  Lomma kommun  



Maja Holmgren (ers.) Lomma kommun 



Annika Söderman Eslövs kommun 



  Åsa Abrahamsson Höörs kommun 



   



Konsult:  Tette Alström  Ekologigruppen 



  Filip Hvitlock  Ekologigruppen 



 



Revisor:  Daniel Lantz  Ernst & Young AB   
 



Valberedning:  Kent Ivan Andersson Sjöbo kommun 



 



Övriga: 



Fokus Vombsjön Christian Alsterberg Sydvatten 



 



Recipientkontroll Madeleine Svelander SGS Analytics AB 



 



Sekreterare  Cecilia Holmström Ekologigruppen 



Föreläsare  Lars Jacobsson  tidigare Lunds kommun 



  Peter Johansson 



Anders Malmgren 



Maria Roldin  Lunds kommun 



 



§ 1 Stämmans öppnande 



Styrelsens ordförande Thomas Quist hälsar alla välkomna till 2023 års stämma för 



Kävlingeåns vattenråd och förklarar stämman öppnad.  



Han ger en kort sammanfattning av målen i 2010 års vattenvårdsplan för Kävlingeåns 



Vattenvårdsprogram: god ekologisk och kemisk status i vattendragen, minskade 



näringsämneshalter, ökad biologisk mångfald, ökad areal rekreationsområden, samt att 



hantera frågor om översvämningsproblematik och flödesreglering. Mycket har utförts 



under 2022, översilning, fördröjning, rekreation, gäddvåtmarker, dokumentation om 



Vombsjön, fiskevårdsplan för Vombsjön. Det finns ett stort intresse från allmänheten. 



Öresunds Vattenvårdsförbunds mätningar av ålgräsängar vid Löddeån mynning visar 



hög – god status, vilket är förvånansvärt bra. 



 



 



§ 2 Val av ordförande att leda förhandlingarna 



 



                      Årsstämman beslutar: 



• att utse Thomas Quist att leda dagens förhandlingar. 
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§ 3 Justering av röstlängd 



 



Cecilia Holmström förrättar upprop. 



 
                      Årsstämman beslutar: 



• att fastställa röstlängden enligt följande: 



 



Lars Lindvall   Hörby kommun 



Johan Svanberg  Höörs kommun 



Jan Kronberg  Kävlinge kommun 



Krister Wiman  Lomma kommun 



Carl von Friesendorff  Lunds kommun 



Cecilia Olsson Carlsson  Sjöbo kommun 



Peter Ottosson  Kraftringen 



Nils Englesson  Naturskyddsföreningen 



Håkan Lindquist  LRF  



 Magdalena Lindberg Eklund  Sydvatten 



Lena Fällström  VA Syd 



 



 
§ 4 Godkännande av dagordning 



 



Årsstämman beslutar: 



• att godkänna dagordningen. 



 



 



§ 5 Godkännande av kallelse 



 



Årsstämman beslutar: 



• att godkänna kallelsen till årsstämman, utskickad 24 april. 



  



 



§ 6 Val av två personer att jämte ordföranden justera stämmans protokoll 



               



                      Årsstämman beslutar: 



• att utse Lena Fällström och Cecilia Olsson Karlsson, att jämte ordföranden 



justera stämmans protokoll. 



 



 



§ 7 Föredragning av styrelsens och revisorns berättelse 



Karl Asp redovisar förvaltningsberättelse och resultat- och balansräkning för 



räkenskapsåret 2022 enligt bilaga 1a. Karl ger en kort summering av arbetet under 



2022.  



Vattenatlas har nu spridit sig till samtliga skånska kommuner, vilket innebär att 



årsavgiften kunnat sänkas. I Vattenatlas kan man hämta all kartdata som rör vatten. 



Under våren har tre uppskattade webinarier hållits om Vattenatlas.  



Vattenrådet har under året informerat andra vattenråd, på våtmarkskonferens och för 



Vattenmyndigheten. I media har Sydsvenskan och Skånskan haft reportage om Sandby-



våtmarken, och i Sydnytt har inslag om storkbon visats.  



Inom vattenvårdsprogrammet har tre nya våtmarker blivit klara. En unik fördröjnings-



åtgärd med plankdämmen har färdigställts, liksom en utredning om flödesdämpande 



åtgärder i redan anlagda våtmarker. Sandbyvåtmarken invigs den 23 augusti kl 16 – 19.  
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Inga synpunkter framkom gällande den ekonomiska redovisningen enligt bilaga 3. 



Revisor Daniel Lantz redovisar granskningen av årsredovisningen och konstaterar att 



den följer uppsatta redovisningsprinciper. Daniel tillstyrker att stämman beviljar 



styrelsens ledamöter ansvarsfrihet för räkenskapsåret (bilaga 1b). 



 



Årsstämman beslutar: 



• att godkänna årsredovisningen för 2022 enligt bilaga 1a, samt 



• att lägga revisorns berättelse för 2022 enligt bilaga 1b till handlingarna. 



 



 



§ 8 Fråga om ansvarsfrihet för styrelsen för det år verksamhetsberättelsen avser 



 



Årsstämman beslutar: 



• att bevilja styrelsen ansvarsfrihet för 2022 års verksamhet och förvaltning. 



 



 



§ 9 Fastställande av vattenrådets resultat- och balansräkning samt medelsdisponering 



 



                      Årsstämman beslutar: 



• att fastställa rådets resultat- och balansräkning samt medelsdisponering för 



2022 enligt bilaga 1a. 



 



 



§ 10 Val av ledamöter i styrelsen och ersättare för dessa 



Kent Ivan Andersson redogör för valberedningens förslag.  



 



 Årsstämman beslutar: 



• att utse ledamöter och ersättare i styrelsen enligt följande: 



  



  Ordinarie ledamot Ersättare 



Eslövs kommun Miroslav Han Håkan Bjelkengren 



Hörby kommun Peter Johansson Anders Malmgren 



Höörs kommun Magnus Haara Jan-Åke Roslund 



Kävlinge kommun Anders Lindvall Jimmy Runesson 



Lomma kommun Jerry Ahlström Lennart Nilsson 



Lunds kommun Eleni Rezaii Liakou Maria Roldin 



Sjöbo kommun Thomas Quist Charlotte Ramel Andersson 



Tomelilla kommun Kenneth Strömbeck Peter Boström 



 



Areella näringar/ Håkan Lindqvist Per Persson 



markäg. Carl von Friesendorff Hans Ramel 



Dikningsföretagen Josefine Wrage  Håkan Olsson 



 



Företag/industrier  



Nordic Sugar Hadil Karim Eva Norrman 



Kraftringen Peter Ottosson Vakant  



Sydvatten Johan Burström Christian Alsterberg 



VA SYD Catharina Malmborg Per Bengtsson 



 



Ideella naturvården Nils Englesson Olle Lindeberg 



Fiskevården Anders Eklöv Anders Persson 



 



 



§ 11 Val av ordförande och vice ordförande i styrelsen 
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Kent Ivan Andersson redogör för valberedningens förslag. 



 



                      Årsstämman beslutar: 



• att utse Thomas Quist till ordförande och Eleni Rezaii Liakou till vice 



ordförande i styrelsen. 



 



 



§ 12 Val av revisor och ersättare för denne 



Kent Ivan Andersson redogör för valberedningens förslag.  



 



Årsstämman beslutar: 



• att utse revisionsbyrån Ernst & Young AB - med de representanterna de utser. 



 



 



§ 13 Val av valberedning 



Thomas Quist redogör för tidigare ledamöter i valberedningen: Kent Ivan Andersson 



(Sjöbo kommun) slutar i valberedningen, Christer Wallin (Lunds kommun) och Stefan 



Frank (LRF). 



 



Årsstämman beslutar: 



• att utse Cecilia Olsson Carlsson, Sjöbo kommun, tillika sammankallande, 



Christer Wallin, Lunds kommun, samt Stefan Frank, LRF, till ledamöter i 



valberedningen. 



 



 



§ 14 Fastställande av styrelsen uppgjord arbetsplan och kostnadsbudget för det 



kommande verksamhetsåret 2024 



 Karl Asp redogör för förslag till budget och arbetsplan år 2024 för Vattenförvaltning, 



Samordnad recipientkontroll samt Vattenvårdsprogram för Kävlingeån enligt bilaga 3.  



 Recipientkontrollprogrammet upphandlas på nytt 2024, vilket budgeteras till ungefär 



samma kostnad som nu.  



Avgiften till Öresunds vattenvårdsförbund har ökat, vilket beror på att de tagit över 



ålgräsundersökningar som tidigare bekostades av vattenrådet.  



Thomas Quist påpekar att en intäkt som inte syns i budgeten är Christian Alsterbergs 



tjänst i Fokus Vombsjön, som bekostas av Sydvatten. 



 



Årsstämman beslutar: 



• att fastställa styrelsens förslag till arbetsplan och kostnadsbudget 2024 för 



Vattenförvaltning, Recipientkontroll och Vattenvårdsprogram för Kävlingeån 



enligt bilaga 3;  



• att lägga övrig information till handlingarna.  



 



 



§ 15 Fastställande av styrelsens uppgjorda förslag till utdebitering hos medlemmarna 



för det kommande verksamhetsåret 2024 



Karl Asp redogör för förslag till utdebitering hos medlemmarna 2024 för 



Vattenförvaltning, Samordnad recipientkontroll och Vattenvårdsprogram Kävlingeån 



enligt bilaga 4. Hög inflation har inneburit att Entreprenadindex, som ska användas 



enligt samarbetsavtalet, ökat till över 12 %, men uppräkningen av medlemsavgifterna 



för vattenvårdsprogrammet har begränsats till 8 %. Övriga avgifter har ökats med 



konsultindex på 6,3 %. 
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Årsstämman beslutar: 



• att fastställa styrelsens förslag till utdebitering hos medlemmarna 2024 för 



Vattenförvaltning, Recipientkontroll och Vattenvårdsprogram i Kävlingeån 



enligt bilaga 4. 



 



 



§ 16 Ärenden som av styrelsen eller medlem hänskjutits till stämman 



  



 Inga ärenden finns att behandla. 



 



 



§ 17 Presentation av pågående och planerat arbete i Fokus Vombsjön 



  



Christian Alsterberg, Sydvatten, informerar om projekt Fokus Vombsjöns syfte och 



mål. Han berättar om arbetet under 2022 då man undersökt Vombsjöns fiskfauna med 



elfiske i maj och nätprovfiske i augusti. Inga direkta förändringar syntes jämfört med 



2020 och statusen var måttlig. Strandvegetationen har inventerats. Man har även 



karterat bottenvegetationen i sjön och håller på att ta fram nya djupkartor.  



En förvaltningsplan för fisk och fiske i Vombsjön 2022-2025 har färdigställts.  



En doktorand tittar på intern fosforbelastning i sjön. Viss provtagning i 



tillrinningsområden kommer även att ske. Pågående forskning om algblomning i 



Vombsjön kommer att sammanställas.  



I Lilla Torpsbäcken har projektet med vandringshinder och utvidgad gäddvåtmark fått 



ca 2 miljoner kronor i bidrag från Länsstyrelsen, egen insats ca 700 000 kr.  



Skarv kan utgöra ett problem i sjön och därför har maganalys på skarv utförts, för att se 



vad de äter. Det häckar dock inga skarvar i sjön.  



En temadag ”Smaka på Vombsjön” genomfördes hösten 2022 med ca 100 deltagare. En 



temadag planeras även hösten 2023. 



 



Årsstämman beslutar: 



• att lägga informationen till handlingarna  



 



 



§ 18 Redovisning av 2022 års vattenundersökningar i Kävlingeån  



 



Madeleine Svelander, SGS Analytics AB, redogör för resultaten från 2022 års 



vattenundersökningar i Kävlingeån, i recipientkontrollprogrammet, bilaga 5. Året var 



varmare än normalt. Vattenföringen var mycket hög i februari medan resten av året 



hade lägre vattenföring än normalt, särskilt under hösten. Näringsstatus för fosfor är 



allmänt måttlig till otillfredsställande, Vombsjön har dålig status. En nedåtgående trend 



för fosfor- och kvävehalter kan ses vid Högsmölla. 



 



Årsstämman beslutar: 



• att lägga informationen till handlingarna 



 



 



§ 19 Redovisning av mål för gemensam förvaltning av vatten och exempel från 



pågående åtgärdsarbete i Kävlingeåns Vattenvårdsprogram  



 



Filip Hvitlock, Ekologigruppen, redogör för arbetet inom Kävlingeåns Vattenvårds-



program: Sedan Kävlingeåprojektet startade 1996 har 537 hektar våtmarker anlagts.  
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Under 2022 har 3 våtmarker anlagts vid Södra Sandby, Oderup och Hjularöd.  



Vid Vanstad har en pilotåtgärd för fördröjning med plankdämmen färdigställts, som ger 



0,8 hektar vattenyta, och under 2023 planeras liknande åtgärder uppströms Veberöd.  



Det finns ett fortsatt stort intresse från markägare, både för nya åtgärder och 



restaureringar. Restaureringsåtgärder kommer att öka med antalet anläggningar, vilket 



är naturligt. 



 



Tette Alström, Ekologigruppen berättar om framtida åtgärdsarbete och nya utmaningar. 



Vatten blir allt viktigare med klimatförändringarna, och det kräver anpassningar.  



Vattenrådets roll i detta är: 



• att skapa ett helhetsperspektiv för vattenresurser 



• utgöra ett forum för samverkan för alla aktörer som berörs av vattenfrågor 



• initiera åtgärder 



Åtgärder för översvämningsproblematik och flödesreglering innebär att man fångar upp 



vattnet under perioder när det regnar mycket, och släpper ut det när det är lite vatten i 



vattendragen. Detta kan göras genom att öka regleringsvolymen i befintliga våtmarker. 



Man kan anlägga bevattningsdammar eller dämmande plank för fördröjning vid 



högflöden.  



Ett helhetsperspektiv på vattnet i Vombsjön visar att de 300 miljoner kubikmeter som 



regnar i tillrinningsområdet inte räcker till de olika intressenter och behov som finns 



runt sjön idag, ex djur och växter, matproduktion och dricksvatten. Behoven över-



skrider tillgången, vilket kräver samordning. Jämnare flöden och mer vatten kvar i 



landskapet önskas. Vilka åtgärder är effektiva? Hur kan åtgärderna konkretiseras, hur 



får vi verkstad? Det krävs nybyggarverksamhet. Vattenrådet är en organisation i 



framkant, en stabil organisation med god samverkan, stort nätverk och som vågar prova 



nytt och är öppen för nya utmaningar och som kan hitta nya lösningar. 



 



Thomas Quist skickar tillbaka bollen till Tette Alström och Christian Alsterberg och ger 



dem i uppdrag att se över vattenvårdsplanen och formulera nya målsättningar framåt, ett 



arbete som påbörjas till hösten.  



 



Årsstämman beslutar: 



• att lägga informationen till handlingarna 



 



 



 



§ 20 Information om historik kring Kävlingeåprojektet, Lars Jacobsson 



 



Lars Jacobsson, tidigare Lunds kommun berättar om Kävlingeåprojektets tillkomst och 



historia. Han börjar med ett minne från 2013, då en flygtur över Kävlingeån blev en stor 



AHA-upplevelse när han såg det tydliga avtryck Kävlingeån gjort i landskapet, med alla 



dammar och skyddszoner. Avtryck som bidrar till ett renare, rikare och tillgängligare 



landskap. 



 



Lars berättar om bakgrunden till projektet och viktiga förutsättningar och händelser som 



gav upphov till Kävlingeåprojektet. Bland annat Helsingfors-konventionen 1974 som 



ledde till den svenska regeringens proposition 1987 att utsläppen av kväve i Östersjön 



skulle halveras under perioden 1987-1995, jämfört med 1985. Behovet av 



landskapsvårds- och vattenvårdsåtgärder lyftes fram i Lunds naturvårdsplan 1990. En 



vattenvårdsplan för Kävlingeån uppströms Vombsjön togs fram av Ekologgruppen 



1991, vilket följdes av en plan nedströms Vombsjön 1992/93 av K-konsult.  
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Samarbetsprojektet Blå boendemiljö mellan Lunds och Eslövs kommuners byggnads-



nämnd, stadsarkitektkontor och kommunstyrelser samt dialog mellan kommun-



ekologerna ledde till att Kävlingeåprojektet börjar formas. Ett samarbetsavtal mellan 9 



kommuner tas fram.  



Den första Handlingsplanen blir klar 1994. Ett långsiktigt mål på 300 hektar våtmarker 



och 200 hektar skyddszoner planeras i tre etapper under 1995-2007, senare förlängdes 



projektet med etapp 4 som avslutades 2011. Ekologgruppen handlas upp för 



åtgärdsarbetet. I november 1996 stod de två första dammarna klara, i Ellinge och 



Böstofta. Finansieringen kom från kommunerna genom årliga bidrag samt från EU 



LIFE-medel och statliga bidrag som LIP och Miljöinvesteringsstöd.  



Kävlingeåprojektet har genom åren påverkat myndigheter, 1996 uppvaktades 



regeringens Jordbruksutskott, tillsammans med Höje å, Sege å och Saxån. 2004 



uppvaktades Länsstyrelsen i Skåne för att påtala brister i samrådsrutiner. Ett flertal 



remisser gällande åtgärdsarbete har besvarats, vilket medfört att strategidokument 



påverkats av erfarenheter från Kävlingeåprojektet.  



Projektets arbete har utvärderats två gånger, Etapp 2 utvärderades av Peder Eriksson, 



Limnologiska institutionen vid Lunds universitet och Etapp 3 av Johan Strand vid 



Hushållningssällskapet i Halland och Stefan Weisner vid Högskolan i Halmstad. De 



konstaterade att de uppsatta målen hade uppnåtts med råge, då 360 hektar våtmarker 



skapats och 224 hektar skyddzoner fanns längs vattendragen. Projektet har inneburit en 



minskad transport av näringsämnen till havet och ökad biologisk mångfald. Pilotprojekt 



med inplantering av hotade vattenväxter lyftes fram i utvärderingen, liksom det 



omfattande uppföljningsarbetet som projektet gjort med undersökning av vattenkemi 



och biologi (växter, fåglar och bottenfauna) samt rekreation.  



2010 bildades Kävlingeåns vattenråd och genom ett avtal flyttades åtgärdsarbetet över 



till vattenrådet som innebär framtida ansvar för projektet. Åtgärdsarbetet fortsatte med 



Kävlingeåns Vattenvårdsprogram under åren 2012-2021. 



  



Framgångsfaktorer i projektet är: 



Markägarna som ställt upp  



Frivilligheten  



Engagemanget bland politiker och tjänstemän 



Konsulten med kunskap  



Kontinuiteten med samma personer inom projektledning och konsult  



Samverkan med positiv inställning  



Åtgärder som utvecklats efterhand  



Genomförandet som varit relativt smidigt med endast några vattendomar  



Entreprenörerna 



Fåtal konflikter  



Utvärderingar och forskning 



Information utåt  



Miljönyttan projektet åstadkommit 



 



Thomas tackar Lars Jacobsson för det intressanta föredraget och hoppas kunna lägga 



det på Kävlingeåns hemsida så småningom. 



 



 



 



 



§ 21 Övriga ärenden 
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Eleni Rezaii Liakou informerar kort om att Lunds kommun står värd för ett möte med 



SKR, Sveriges kommuner och regioner, i höst. De ska bland annat besöka Höje å natur-



reservat och lyfta upp Höje å vattenråd och Kävlingeåns vattenråd som pionjärer i 



Sverige kring samverkan i ett avrinningsområde. 



 



Eleni informerar också om Interreg-projektet Blue Transition, ett samarbete mellan sex 



länder, där bland andra Lunds universitet, Sydvatten, Länsstyrelsen och SGU 



medverkar. Projektet berör klimatanpassning, hydrogeologi och balansen mellan 



vattenplanering och markanvändning i Vombsänkan.  



 



Inga övriga ärenden har inkommit.  



 



                                              



 



§ 22 Stämmans avslutande 



 



Thomas Quist avtackar avgående personer från valberedning och styrelse med en gåva. 



Han tackar alla närvarande för visat intresse och förklarar därefter stämman avslutad. 



 



Efter stämman var det lunchbuffé och därefter exkursion till vattenrådets nyanlagda 



våtmark i Södra Sandby, adress Vattenpasset 10, där Tette Alström guidade i strålande 



sol. 



 



 



 



Lund som ovan 



 



 



Cecilia Holmström 



Sekreterare 



 



 



 



Justeras: 



 



 



Thomas Quist 



 Ordförande 



 Sjöbo kommun 



 



 



 



Lena Fällström   Cecilia Olsson Karlsson 



VA Syd   Sjöbo kommun 
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